

السيرة الذاتية

الاسم الكامل : أ.د. كريم طلال مسير بندر الركابي

محل وتاريخ الولادة : بغداد 1956

اللقب العلمي : استاذ دكتور

الاختصاص العام : التاريخ الحديث

الاختصاص الدقيق : تاريخ الجزيرة العربية

مكان العمل : كلية التربية الاساسية / الجامعة المستنصرية

الشهادات التي حصل عليها :

- 1- بكالوريوس اداب – قسم التاريخ – كلية الاداب – جامعة بغداد 1980 .
- 2- ماجستير اداب – قسم التاريخ – كلية الاداب – جامعة بغداد – 1988 عن رسالته الموسومه (العراق و الاحداث السياسية في سوريا 1939- 1946 .
- 3- دكتوراه اداب – قسم التاريخ – كلية الاداب جامعه بغداد 1998 عن اطروحته بعنوان (التطورات السياسية الداخلية في نجد 1865-1902) .

البحوث المنشورة:

- 1- الاستراتيجية الصهيونية في البحر الاحمر 1867- 1973 مجلة كلية المعلمين الجامعة المستنصرية .
- 2- العدوان الثلاثي على مصر عام 1956 وموقف العراق منه .
- 3- ثورة الاتحاديين في تركيا 1908 .
- 4- العمليات العسكرية للامير عبد العزيز ال سعود في نجد 1902- 1906 .
- 5- التجارة في البحرين قبل اكتشاف النفط.
- 6- وحدة المذهب المالكي في المغرب العربي .
- بريطانيا وقيام اتحاد الامارات العربية 1971.
- 8- النظام التربوي في المملكة العربية السعودية 1932- 1953.
- 9- الشيخ غضبان البنية ودوره في مواجهة الاحتلال البريطاني لمدينة العمارة 1915.
- 10 – الصراع بين ال سعود والاشراف في الحجاز وضم مملكتهم الى نجد 1918- 1927 .
- 11- نظرة على التعليم في المملكة العربية السعودية 1953-1964 واثره في تطوير الحالة الاجتماعية .
- 12- الاصلاحات في العهد الميجي في اليابان 1868-1912.
- 13- اعلان بريطانيا انسحابها من منطقة شرق السويس واثره على العلاقات الامريكية السعودية .
- 14- المعارضة السياسية في المملكة العربية السعودية 1948-1975 "دراسة تاريخية" .

المؤلفات :

- 1- التطورات السياسية الداخليه في نجد 1865-1902 ، الدار العربية للموسوعات بيروت 4-20

2- العلاقات العراقية – السورية 1939- 1946 ، بيروت 2005

3- تاريخ اسيا الحديث والمعاصر مع مجموعة من المؤلفين بغداد 2006

- كما اشرفت على عدد من رسائل الماجستير واطاريج الدكتوراه وناقشت الكثير من الرسائل والاطاريج الجامعية .

- ساهمت بمناقشة عدد من الرسائل والاطاريج الجامعية في الجامعات العراقية المختلفة .

الاستاذ الدكتور

كريم طلال مسير بندر الركابي

Curriculum Vitae

GENERAL INFORMATION

Full name:-P.Dr KAREEM TALLAL MSSER BENDER ALREKABI

BIRTH DATE:-BAGHDAD 1956

SCIENTIFIC TITLE:- FULL PROFESOR

General Specialty:- MODREN HISTORY

Specialization:- HISTORY OF ARBIA ISLAND

PLACE OF WORK:-COLLEGE OF BASIC EDUCATION/ALMUSTANSIRIYAH
UNIVERCTIY

CERTIFICATES:-

- BA LITERTURE –HISTORY DEPARTMENT –LETERTURE
COLLEG/BAGHDAD UNIVERSITY SINCE 1980 .
- M.A. LITERTURE - HISTORY DEPARTMENT –LETERTURE
COLLEG/BAGHDAD UNIVERSITY SINCE 1988 ,RESEARCH NAME(IRAQ
AND POLITACAL EVENTS IN SYRIA BETWEEN 1936-1946) .
- PHD. LITERTURE-HISTORY DEPARTMENT –LETERTURE
COLLEG/BAGHDAD UNIVERSITY SINCE 1998, THESES NAME(INTERIAL
POLITICAL DEVELOPMENTS IN NAJED BETWEEN 1865-1902) .

PUBLICATIONS ISSUES:-

- 1- Zionist Strategy in the Red Sea 1867-1973 Journal of Teachers College Mustansiriya University.
- 2- The tripartite aggression against Egypt IN 1956 and the position of Iraq towards it.
- 3- The Revolution of the Unionists in Turkey 1908.
- 4- Military operations of Prince Abdul Aziz Al Saud in Najd 1902-1906.
- 5- Trade in Bahrain before the discovery of oil.
- 6- The unity of the Maliki school of the Maghreb.
- 7- Britain and the establishment of the United Arab Emirates 1971.
- 8- The Educational System in Saudi Arabia 1932-1953.
- 9- Sheikh Ghadban ALBANYAH and his role in the face of the British occupation of the city of architecture in 1915.
- 10- The conflict between the Saud and the Alasharaf in the Hijaz and annexation of their kingdom to Najd 1918-1927.

- 11- A look at education in Saudi Arabia 1953-1964 and its impact on the development of social status.
- 12- Reforms in the Meiji era in Japan 1868-1912.
- 13- Britain announced its withdrawal from East Suez and its impact on US-Saudi relations.
- 14- Political Opposition in Saudi Arabia 1948-1975 "Historical Study".

Authors:-

- 1- INTERNAL POLITICAL DEVELOPMENTS IN NAJED BETWEEN 1865-1902, Arab House of Encyclopedias Beirut 4-20 .
- 2- Iraqi-Syrian Relations, 1939-1946, Beirut 2005.
- 3- Modern and contemporary history of Asia with a group of authors Baghdad 2006 .

-Also I supervised a number of master's theses and doctoral theses and discussed many university theses .

- Contributed to discuss a number of theses and university theses in different Iraqi universities .